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Kære medlemmer.  
2023 har været et år med hektisk aktivitet. På vegne af bestyrelsen informerer vi hermed om de enkelte områder,  
og hvad der konkret arbejdes med i foreningen. Vi glæder os over alle opgaver, store som små, der forankres i 
Foreningen. Vi glæder os over en stadig stigning i vores medlemstal og dermed også den lokale opbakning. 
 
Molebad. 
Indretning af et molebad ved Kollund Mole har været et tema i flere år. Ideen har mange tilhængere, men møder 
også markant modstand fra de fleste beboere på Molevej. 
Vi mener ikke, at projektet for nærværende kan gennemføres uden, at det vil skabe splid i vores lille samfund. 
Det er dog stadig Foreningens ønske at forskønne faciliteterne for de badende, ligesom et toilet for de mange 
vandrere på vej ad Gendarmstien er et ønske. 
Vi arbejder dog nu, sammen med Kollund Roklub på, at få etableret en flydeplatform ved molen. Platformens formål, 
er at forbedre mulighederne for, at en nødstedt badende kan hjælpes op af vandet. Problematikken er absolut 
relevant med de mange vinterbadere der glædeligvis stadig gør brug af molen. 
Det er et projekt, som vi kan arbejde videre med, på trods af de omfattende skader, der er sket på molebygningen 
ved stormen i oktober. 
 
Flydeplatform. 
Vi byggede i sommer en flydeplatform til brug for de badende. Platformen ligger ud for Lillestrand, og er blevet taget 
godt imod og bliver flittigt benyttet. Platformen er bygget af frivillige, som har udført et flot stykke arbejde.  
Ved oktober stormen besluttede platformen imidlertid at tage på ”udflugt”. På trods af, at den ligger fortøjet med et 
anker, der vejer 700 kg, lykkedes det stormen at flytte platformen ca. 2 km. 
Ankeret er tilbage på plads, og platformen er taget op for vinteren. 
 
Fjernvarme. 
Presset på at få fjernvarme i vores område er ikke helt så stort som for et år siden. Gaspriserne har fundet et rimeligt 
leje, men det ændrer ikke ved, at gas som varmekilde skal udfases. Derfor arbejdes der fra foreningens side, stadig 
hårdt på, at få fjernvarme til området. 
De planer, der sidste år var aktuelle, har vi måtte opgive. Der kunne ikke skabes en sund økonomi i det projekt vi så, 
som den rigtige løsning for os. Vi starter på en frisk, men en løsning finder vi! 
 
Ny i by. 
Vi oplever i disse år, at der kommer mange tilflyttere fra vores store naboland. Det er dejligt at opleve, at langt de 
fleste gerne vil være en del af vores lokalsamfund. 
Vi har det held, at der i Kollund bor 2 engagerede tilflyttere, Katrin Sibels og Jens Boysen. De har formået at aktivere 
rigtig mange af tilflytterne, få dem med til arrangementer og få startet danskundervisning op på Kollund skole. 
Vi har i 2023 holdt 2 velbesøgte arrangementer målrettet mod vores nye naboer. Her i 2024 vil vi holde et 
arrangement i Kollund Naturunivers, hvor vi vil håbe der vil komme mange, både nye og gamle kollundere, som kan 
lære hinanden at kende. 
 
Flaggruppe. 
Dannebrog skal hejses ved mange lejligheder. Der er 29 officielle flagdage, så det er mange besøg ved de officielle 
flagstænger i løbet af et år. Aabenraa kommune bad os i foråret 2023 om hjælp til at løse den opgave. 
Vi har i foreningens område 1 officiel flagstang, som står i Sønderhav. 
Det lykkedes at samle en gruppe raske Sønderhav borgere, der påtog sig opgaven. Det fungerer rigtig fint! 
 
 
 
 
 

Sønderhav 



 
 
Aktiv spot. 
Danmarks smukkest beliggende fitness område ved Lillestrand bliver godt besøgt. Der er næsten altid aktivitet og 
gang i redskaberne. 
Det kræver dagligt tilsyn med redskaberne, så de altid er sikre og i god stand. Her har vi et super samarbejde med 
Haus Quickborn og deres pedel Maise, som sikrer, at redskaberne er i orden. 
Vi var lidt bekymrede, da stormen og højvandet i oktober oversvømmede området. Det ser heldigvis ud til, at der 
ingen skade er sket. Det var dyre redskaber, der blev indkøbt, men det ser ud de kan stå for mosten, selv i det mest 
ekstreme vejr. 
 
Hjertestierne. 
Hjertestierne, som er etableret i samarbejde med Hjerteforeningen, bliver flittigt brugt. Godt for det, men det 
kræver vedligeholdelse. Også her er vi begunstiget af, at vi har frivillige aktive medlemmer, der står klar med 
hæksaks og buskrydder, så brombærbuskene kan holdes i ave.  
 
Kollund Naturunivers. 
Vi har den glæde at KNU bruges rigtig meget. Bålhytten er besat stort set hver weekend til fødselsdage og 
familiesammenkomster. 
Shelterne var næsten fuldt belagte hele sommeren af cyklende og gående gæster. 
Hundeskoven trækker besøgende hele året rundt. Der er hundeejere og deres firbenede venner derude hver dag. 
KNU kræver meget vedligeholdelse af både bygningerne og udendørsarealerne. Også her har vi det held, at en 
gruppe aktive medlemmer påtager sig opgaverne med rengøring, vedligehold og græsslåning. 
 
Agern samling. 
2023 bød på en ny spændende og krævende opgave. Foreningen indgik en aftale med et frøfirma, om at indsamle 
agern fra 2 beplantninger i vores nærområde. Det er Gammelskov ved Kollund og Vejbæk Skov. Begge steder er der 
beplantninger af egetræer som bruges, når der skal plantes nye skove. 
Det er samlet et areal på mere end 20 hektar hvor der skulle samles agern. 
Vi har prøvet det i en lille målestok en gang tidligere, som var i 2019. Dengang samlede vi ca. 1 tons agern. 
I årene derefter var der ingen agern, men 2023 blev et år udover det sædvanlige. Der var så mange agern, så vi 
næppe troede det muligt. 
Ved starten var frøfirmaets vurdering, at der i alt kunne samles 5 tons. 
Der var så mange agern, at vi ikke kunne løse opgaven med frivillig arbejdskraft. Vi måtte hyre arbejdskolonner fra 
Tyskland til at indsamle de værdifulde frø. Der var 27 personer heroppe i 10 dage og samlede agern. Vores frivillige 
hjælpere havde nok med at afhente, indveje og indlagre agern. Alle agern skal i sække med 20 kg og lægges på køl. 
6 personer gjorde en formidabel indsats og der blev samlet, vejet og lagret 20 tons. 
En STOR TAK til H P Therkelsen, som stillede kølefaciliteter gratis til rådighed for foreningen. 
Også en STOR TAK til DTL A/S, som stillede lagerhallen på Kiskelundmarkvej til rådighed. Uden de faciliteter var det 
aldrig lykkedes. 
 
Afslutning. 
Alle de aktiviteter foreningen har er båret af frivillige, som altid er klar til at yde en indsats. 
Det er styrken i et lokalsamfund. Mange er villige til at yde en indsats, og lønnen er det fællesskab, der opbygges,  
når vi sammen løser en opgave. 
En STOR TAK til alle de frivillige der har taget en tørn for os alle.  
 

Følg Foreningens opdateringer og aktiviteter på hjemmesiden www.Lokalforeningen-ksr.dk  
 
På bestyrelsens vegne,  
Susanne Provstgaard, formand.  
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